
WBO Wijkraden en Belangenorganisaties Overleg Haarlem-Noord/Spaarndam 
Verslag WBO-vergadering 19-04-2023 – Huis Te Zaanen – Zaanenpark 

 

Aanwezig Namens 
  
Cees Schrama WBO Voorzitter  
Marielle Vos WBO-secretaris, Notulist & WR Planetenwijk 
Teun Slijkerman WR de Krim 
Erwin Speklé WR Patrimonium 
Inge Zuurendonk WR Indische Buurt Noord 
Bert-Jan Rip WR Dietsveld/Vogelbuurt 
  
Claudia Tempelman Projectleider actualisatie Participatie 

 
1 - Opening 

Cees opent om 20.00 de vergadering en heet iedereen welkom. Marielle geeft aan dat Rizgar afwezig 
is i.v.m. afscheid Hans Vriend, tevens hebben Ria, Thea en Alex zich afgemeld. Van de anderen niets 
vernomen.  

2 – Notulen vergadering 22-03-2023 & Actiepunten 

Aangezien iedereen direct zijn wijzigingen heeft kunnen doorgeven en deze verwerkt zijn in de Final 
versie, worden de notulen goedgekeurd.  

Actiepunten:  

● Marielle geeft aan dat Maarten van Haasteren deze keer niet kon, maar volgende keer wel 
aanwezig zal zijn.  

● Thijs Zijlstra (deel mobiliteit) zal de volgende vergadering aanwezig zijn en zijn presentatie 
geven.  

● Rizgar gaat de containertuintjes nogmaals onder da aandacht brengen bij de betreffende 
ambtenaren. 

3 – Ingekomen brief Rob van Looveren m.b.t. WBO 

De brief wordt besproken, Teun was hiervan niet op de hoogte en heeft een copy van de brief 
gemaakt. Aangezien Rob niet meer tot Wijkraad de Krim behoort en derhalve geen deel meer 
uitmaakt van het WBO, zal inhoudelijk de brief niet in behandeling worden genomen. Indien er 
belangrijke zaken zijn die geadresseerd moeten worden vanuit de Krim, zal Teun dit voor zijn 
rekening nemen. Teun legt nog even kort uit hoe de jaarvergadering is verlopen en dat Hans & Rob 
zijn bedankt voor hun jarenlange inzet en een goed afscheid hebben gekregen hiervoor. 

Afgesproken wordt dat de WBO-vergaderingen alleen voor de Wijkraden en de genodigden van de 
gemeente zijn en niet voor toehoorders. De Wijkraadvergaderingen zijn wel openbaar. 

4 – Actualisatie Participatie (Claudia Tempelman) 

Claudia krijgt het woord, eerst wordt een kort voorstelrondje gedaan, Claudia kent inmiddels de 
meeste aanwezigen wel. Haar doel is nu zoveel mogelijk mensen te spreken om te delen waar ze 
mee bezig is en ook informatie op te halen. 

Ze start de presentatie hierover (deze wordt als bijlage meegestuurd met de notulen) 

 



Waarom actualisatie?  

Het huidige document van 2012 is een duidelijk document, alleen wordt er nog niet voldoende naar 
gehandeld. De Nieuwe Democratie & Jur Botter ervaringen zijn nog niet verwerkt, daarbij moet de 
Omgevingswet ook bestendigd gaan worden. Belangrijk is dat Participatie bij ontwikkelingen centraal 
moet komen te staan. Je ziet dat veel Ontwikkelaars dit ook al doen, daarnaast wordt de 
Gemeentewet op 22 mei in de Tweede Kamer behandeld en moeten alle gemeenten een Participatie 
verordening gaan implementeren. Er is nu al wel een inspraak verordening van kracht. 

Erwin geeft aan dat Hoorne Vastgoed echt contact zoeken met de wijkraad i.v.m. Quality Bakers. 
Marielle bevestigt dit i.v.m. Bison Bowling en Sportweg, maar het grote probleem voor veel 
ontwikkelzones is dat de gemeente geen ambtenaren heeft om de vergunningen rond te krijgen, 
waardoor alles zwaar vertraagd wordt.  

Claudia merkt op dat de gemeente zelf wel het SPvE (plan van Eisen) moet creëren, ook daarbij ligt 
een probleem i.v.m. gebrek aan personeel. Marielle geeft aan dat zij heeft begrepen dat dit nu wel 
voor de Sportweg er gaat komen. 

Marielle dat zij de ervaringen die opgedaan zijn bij het Nieuwe Democratie project nooit heeft zien 
langskomen en dat zou toch een van de punten moeten zijn die belangrijk zijn voor de actualisatie. 
Het blijkt dat er een “Geleerd & Gedaan” link bestaat waarin dit beschreven staat. Dat is bij de WBO 
leden niet bekend. Afgesproken wordt dat Claudia de link naar Marielle toe stuurt voor de notulen. 

Gesprekssessies: 

Claudia geeft aan dat er meerdere sessies zijn gehouden, een op zaterdag waarbij Marielle aanwezig 
was, dat was uiteindelijk een klein clubje, daarnaast is er een pizza sessie gehouden met jongeren en 
een online sessie. Claudia had verwacht dat dit een grote groep zou zijn, gezien de ervaringen in de 
Corona tijd, maar dat bleek niet het geval. Inge geeft aan dat het ook wel heel veel tijd kost allemaal, 
naast werk & familie en dat iedereen dit vrijwillig doet, dus dat dit een lastig dilemma is.  

Claudia geeft aan dat er ook over gesproken is om een vergoeding hiervoor te gaan geven. Marielle 
geeft aan dat dat niet gewenst is, omdat er dan mensen komen die alleen het voor de vergoeding 
doen, maar geen intrinsieke motivatie hebben bij het onderwerp. De andere WBO leden zijn het 
daarmee eens. 

Bert-Jan adviseert om toch de meeste sessies s ’avonds te houden, omdat je dan meer mensen krijgt 
dan overdag of in de weekenden. Tevens adviseert hij om als gemeente meer aandacht te besteden 
aan de werking van de gemeente. Welke rol heeft de gemeenteraad, waar gaat het college van B & 
W, hoe werkt de ambtenaar? Verschil tussen oppositie en coalitie. Hoe beter de burger weet hoe ‘de 
democratie’ werkt hoe beter de samenwerking met de vertegenwoordigers hiervan zal verlopen.          
Claudia is het daarmee eens. 

Analyse: 

Cees merkt op dat het grote probleem de structuur van het plan is. De ambtenaren werken een plan 
uit, wat vaak jaren duurt, dan gaat het naar B&W, daarna naar de Raad en dan wordt het openbaar. 
De ambtenaren mogen de belanghebbenden niet eerder informeren en dat maakt het meedenken 
lastig want het is vaak al helemaal in beton gegoten. Claudia merkt op dat Bas van Leeuwen dit wil 
veranderen. Cees geeft ook aan dat bij IT-bedrijven dit proces al jaren geleden aangepast is naar 
Agile werken, waarbij tussentijds het proces aangepast wordt, waardoor aan de wens van de klant 
veel beter voldaan wordt en er veel geld bespaard wordt. 

Bert-Jan geeft aan dat voormalig Merijn Snoek ooit heeft uitgelegd dat ‘participatie’ geen verplicht 
onderdeel is maar dat de gemeente daarvoor kan kiezen. Participatie is een manier om tot ‘betere’ 
Voorlopige Ontwerpen (VOs) te komen. Of burgers zelf ook kunnen aangeven een participatie te 



willen is nog niet duidelijk. Claudia geeft aan dat er een enquête is verspreid, aan de hand daarvan 
zijn mensen uitgenodigd, gesprekken gevoerd en zijn er interne sessies gehouden. Het overzicht wat 
gemaakt is m.b.t. Participatie is een leidraad, de Gemeenteraad kan beslissen of dit leidend wordt of 
niet. 

Er is al wel veel verbeterd, geeft Claudia aan, zo is er nu een proces voor bewoners initiatieven, is er 
voor vergroening een speciaal loket gekomen, maar moeten er nog wel meer inspanningen verricht 
worden voor specifieke onderwerpen en moet de gemeente transparanter zijn. 

“Bestuur op Maat” is een interessante link. Afgesproken wordt dat Claudia deze naar Marielle toe 
stuurt voor de notulen. 

Het is de bedoeling dat de Participatie strategie uitgerold wordt voor de Startnotitie. 

Claudia geeft aan dat er in totaal 40 mensen benaderd zijn. (Expertmeeting, pizza sessie, een op een 
gesprekken & forum actualisatie Participatie). De WBO leden geven aan niet bekend te zijn met dit 
forum. Afgesproken wordt dat Claudia de link naar Marielle stuurt voor de notulen. 

Cees vraagt waarom de sessie niet gestreamd zijn zodat geïnteresseerden het dan konden 
terugkijken. Claudia geeft aan dat dit niet passend was bij de interactieve sessies die gehouden 
werden. 

Claudia merkt op dat de jongeren best wel geïnteresseerd zijn, maar van de gemeente verwacht dat 
ze naar hun toekomen, of het via de belangrijke social media gedeeld wordt, waarop veel jongeren 
zitten. Tevens is het lastig om zelf organisaties te bereiken, dat moet meestal via de sleutelfiguren. E 
gaan nu bekijken of ze een kooksessie kunnen doen, waarna daarna in gesprek gegaan wordt. 

Claudia informeert het WBO ook dat er met de stadsmakers contact gezocht is en dat er een 
Stadsmakerscongres gaat komen in juli. 

Rode Draad: 

Teun merkt op dat ervoor door de gemeente opgehaald wordt, maar er weinig concreets voor terug 
komt. Daar heeft iedereen juist enorme behoefte aan. 

Bert-Jan geeft aan dat hij in de klankbordgroep zit van de Sportweg en dit goed verloopt. Er is veel 
professionaliteit, maar er zijn soms andere verwachtingen bij de bewoners en wijkraden. 
Bijvoorbeeld tijdens de participatieavond vorig jaar. Sommigen verwachtten een ontwerp /maquette 
dat was er niet omdat het om de fase van verkennen, inzichten en ideeën opdoen was.       Ook is er 
wel eens een verschil tussen de wens van de ambtenarij en de betrokken klankbordgroep leden. De 
klankbordgroep vindt het bijvoorbeeld prettig om regelmatig bij elkaar te komen en de stand van 
zaken te bepreken, de Projectleider wil alleen bij elkaar komen als er wat te melden valt.  

Claudia geeft aan dat ze met een budget bezig is, om ambtenaren op te leiden, hier beter mee om te 
gaan. Cees merkt op dat ambtenaren gewend zijn opdrachten te geven en oplossingen te zoeken en 
dat Participatie dan vaak een lastig onderdeel is hierbij. Claudia bevestigt dit, er moet ook beter 
gekeken worden naar welke rol wie heeft in het proces. Participatie momenten, zijn ook spannende 
momenten. Teun mist de duidelijkheid hieromtrent. 

Dilemma’s: 

De dilemma’s uit de presentatie worden besproken, waarbij opvalt dat de zeggenschap veel meer op 
wijkniveau gedaan moet worden. 

Bert-Jan merkt op dat er ook wel heel veel gemeentelijke documenten zijn, die allemaal gelezen en 
geanalyseerd moeten worden, dit kost veel tijd vandaar dat zij de taken verdelen. 



Marielle geeft aan dat bijvoorbeeld Project 1828 uit ruim 800 pagina’s bestaat, waardoor je de 
neiging hebt het helemaal niet meer te lezen. (Inge bevestigt dit). Zij heeft het wel gedaan, mede ook 
om te bekijken hoe zo’n proces nu loopt, om wat meer ervaring te hebben voor onze eigen Orion 
ontwikkelzones. Zij kwam tot de conclusie, dat er heel erg veel oude zaken bijgehaald worden om 
maar een onderbouwing te geven. Er wordt ook verwarring gecreëerd m.b.t. bijvoorbeeld parkeren 
in de parkeergarage. Hiervoor wordt de nieuwe parkeernorm gebruikt, die al veel lager is dan 
gewenst, daaruit bleek 145 plakken benodigd te zijn. Veel later in het stuk komen ze uit op 
daadwerkelijk 36 parkeerplakken in de garage, de rest moet maar in de buurt parkeren, daar is 
voldoende plek, maar daar komt betaald parkeren en daarvoor krijgen de bewoners geen 
vergunning….. 

Bert-Jan geeft aan dat m.b.t. het Betaald Parkeren, aangegeven wordt dat op dit punt al eerder is 
voorgesorteerd bij bepaalde mobiliteitsvisies, maar dat is zo zijdelings beschreven dat je de concrete 
gevolgen niet kunt inschatten voor jouw wijk. En je veel van een burger vraagt om op dat moment 
alert te zijn en de consequenties te overzien. Zeker als in bijna alle verkiezingsprogramma's geen 
wens tot gereguleerd parkeren is opgenomen.  Tevens geeft hij aan betrokken te zijn geweest bij het 
HOV-traject (Busverbinding Rijksstraatweg), wij, gemeenten en belanghebbenden, zouden moeten 
terugkijken naar hoe de ervaringen met goed verlopen participaties zijn geweest. Het project was 
opgelegd vanuit de Provincie en er zijn wel een aantal aanpassingen geweest, maar hij heeft nooit 
terugkoppeling gekregen wat het nu opgeleverd heeft en wat er goed gegaan is.  

Marielle geeft aan dat er bij de Van Nesstraat een probleem ontstaan is voor fietsers die de 
Rijkstraatweg willen oversteken, dit omdat daar een lus gemaakt is voor de bus, zodat die 3 minuten 
eerder bij het station zou zijn. Aangezien er nieuwe parkeervakken gemaakt zijn en daar veel bussen 
staan, is het kruispunt onoverzichtelijk geworden voor fietsers en ontstaan er veel gevaarlijke 
situaties. Marielle heeft dit opgepakt met de gemeente, maar er worden geen aanpassingen op 
gedaan. Afgesproken wordt dat Claudia dit mee zal nemen. 

Cees geeft aan dat er voorheen nieuws vanuit de Gemeente opgenomen was in de krant, maar dat 
dit gestopt is. Claudia bevestigd dat dit is gedaan i.v.m. bezuinigingen. 

Vervolgtraject: 

Mei   - Expert meeting terugkoppeling 

Mei   - Bijeenkomst Zelf organisaties 

September  - Conceptplan naar de Raad 

Oktober - Inspraakperiode 

December - Vaststelling door B&W 

Claudia vraagt de WBO leden, of ze ideeën wil doorgeven aan Marielle/Claudia. Cees bedankt haar 
voor de presentatie. 

 

5 – Mededelingen vanuit gemeente (Rizgar – schriftelijk aangeleverd) 

● Transitie naar Wijkplatform – geen update  
● Brede Kennissessie Wijkplatform – De sessie wordt nog nabesproken onder de WBO leden, 

zowel Bert-Jan als Marielle vonden de sessie teleurstellend, omdat er maar weinig anderen 
aanwezig waren, meeste waren vanuit de wijkraden die de sessies al gedaan hadden en er 
dus weinig nieuws ter sprake kwam of juist een bevestiging dat de wijkraden het al goed voor 
elkaar hadden. 



● Werkgroep Wijkplatform kandidaten? – Bert-Jan en Teun willen zich opgeven hiervoor. 
Marielle ook, maar onder bepaalde voorwaarden. Afgesproken wordt dat Marielle de namen 
doorgeeft. (Done) 

● Lia van der Pol - is de tijdelijke vervanger van Hans Vriend  

● Autoluwe zondag in september – Marielle heeft die mail van Rizgar op het laatste moment 
gekregen en doorgestuurd naar de WBO leden. Graag lezen en indien geïnteresseerd 
opgeven bij Rizgar met Marielle op de copy. Men wil autoluwe zondagen organiseren in de 
wijken in september 1 of 2 wijken en dan ieder jaar opnieuw een andere wijk. Zie details in 
de mail. 

6 – Mededelingen vanuit de Wijkraden 

● De Krim – Teun geeft aan dat zij nu aan het opstarten zijn en er volgende maand een sessie 
wordt georganiseerd. Zij zijn als pilot uitgekozen als Wijkplatform, omdat zij als nieuw 
bestuur hiermee graag aan de slag willen gaan. e.e.a. is afgesproken met de gemeente. Hun 
eerste werkgroep wordt Verduurzamen.  

● Cees geeft aan dat de Krim ervoor gezorgd heeft volgens de gemeente, dat er geen betaald 
parkeren komt in de Plantenrijk en vraagt of Teun er mee vanaf weet, dat is niet het geval. 
Marielle geeft aan dat zowel de Krim, als Planetenwijk als Sinnevelt onder Ter 
Zaanenkwartier valt en derhalve dit is samengeteld. Er zou in 2026 geëvalueerd worden wat 
de gevolgen zijn, dat wordt vervroegd naar 2025, omdat met waterbed gevolgen verwacht. 

● Indische Buurt Noord – Het Nieuw Guineaplein is feestelijk geopend voor het eerste deel. 
Gisteren bij de wijkraadsvergadering kwam iemand die hoopte dat Betaald Parkeren door 
zou gaan omdat het voor zijn kinderen niet te doen is door de vele auto’s. Daarnaast zal op 
16 mei de jaarvergadering gehouden worden, vorig jaar hebben ze een historische wandeling 
gedaan die heel goed bevallen is. Het thema van de jaarvergadering is “Natuur in en om de 
wijk” Egel Teun is de ster van de avond (leeft met webcam in de buurttuin), maar daarnaast 
komt o.a. ook de Vogelopvang en is er een presentatie over tuinvogels en hoe je die 
herkennen kunt aan hun geluid.  

● Planetenwijk – De Kermis is opgebouwd en gaat morgen draaien. Brandweer, Politie en 
gemeente hebben met 12 man een technische schouw gedaan. Marielle heeft namens de 
wijkraad de schouw gedaan. De samenwerking verloopt nu erg goed met de gemeente. Na 
afloop zal weer een evaluatie gedaan gaan worden, er is ook inzage in de klachten die 
gedaan worden tijdens de kermis periode, zodat dit meegenomen kan worden voor de editie 
van volgend jaar. Bij de jaarvergadering van de Wijkraad, was er helaas een hele lage 
opkomst door de voetbal, zeer teleurstellend voor alle moeite die gedaan wordt. 

● Vogelbuurt/Dietsveld – Zij willen het schoolplein bij Roerdomsplein anders inrichten en 
maken dit een wijkplatform werkgroep. Marielle geeft aan contacten te hebben met de 
Klimaat burgemeester en zal gegevens doorgeven, omdat hij dit als speerpunt heeft staan. 
(mail is verstuurd) 

● Patrimonium – Zij hebben overleg met Anne Michiels van Kessing gehad van de gemeente, 
zij zit regelmatig op locatie Cronje 1 (voor de Transvaalbuurt) en heeft aangegeven dat ook 
het pand ernaast aangekocht is, waardoor locatie nummer 1 gebruikt kan worden voor 
wijkraad overleg en boekenclub. Zij zitten nu in de Koningskerk. Tevens geeft hij aan dat de 
samenwerking met Hoorne Vastgoed heel goed is m.b.t. het Spaarneboog en Quality Bakers 
project. Cees geeft aan dat deze plannen zolang hebben geduurd, omdat de gemeente de 
concurrentiepositie voor de Cronje niet wilde aantasten. De Droste-fabriek en het Nelson 
Mandela park gaan ook opgeknapt worden.  

 

 



7 – Mededelingen vanuit de WBO 

Cees vraagt hoe de WBO erover denkt, als mensen komen met ideeën over de invulling van het WBO. 
De leden geven aan het heel belangrijk te vinden, maar dat de wijkraden zelf de invulling ervan 
beslissen en niet anderen.  

Teun wil graag invulling WBO/Wijkplatform voor 2024 op de agenda hebben van de volgende WBO-
vergadering. Marielle gaat dit regelen. 

Cees is in juni op vakantie – Afgesproken wordt iemand anders als voorzitter te vragen. 

Het verbaasd Bert-Jan dat de gemeente geen updates heeft over de transitie naar Wijkplatform. 
Afgesproken wordt dat voor de volgende WBO-vergadering in mei, Rizgar & Guda een update 
moeten geven. 

Om 21.45 uur wordt de vergadering gesloten. 

Volgende WBO-vergadering is 24 mei om 20 uur (in Huis Te Zaanen) 

 

Overzicht WBO-vergaderdata 2023 

25 januari  – overleg met brainstormsessie vanuit gemeente over Wijkplatform 
22 februari  – overleg wijkraden onderling (besloten bijeenkomst alleen wijkraden) 
22 maart – overleg met presentaties 
19 april   – overleg met presentaties (na overleg met wijkraden) 
24 mei   – overleg met presentaties  
21 juni   – overleg wijkraden onderling 
juli & augustus- geen vergaderingen i.v.m. zomervakantie WBO leden 
27 september  – overleg met presentaties  
25 oktober  – geen overleg i.v.m. vakantie Cees 
22 november  – overleg met presentaties  
20 december  – overleg wijkraden onderling 
 
 
 

Actielijst Onderwerp Datum Status 
    
Allen Financieel overzicht naar Marielle sturen t.b.v. 2024. Marielle 

heeft nog niet alles ontvangen, zodra alles binnen dan wordt een 
totaaloverzicht verstuurd aan Guda 

23/03/2023 In Behandeling 

Marielle Totaal financieel overzicht naar Guda versturen 23/03/2023 In Behandeling 
Marielle Thijs Zijlstra uitnodigen voor WBO 19/4 m.b.t. Deel mobiliteit 23/03/2023 Gedaan 
Marielle Maarten van Haasteren uitnodigen voor WBO van 19/4/2023 23/03/2023 Gedaan 
Rizgar Contact opnemen met ambtenaar m.b.t. de containertuin 

afwijzing. 
23/03/2023 In Behandeling 

Marielle Tijdelijke voorzitter zoeken voor de WBO van juni 19/04/2023 In Behandeling 
Claudia Diverse links naar Marielle toesturen tbv Notulen 19/04/2023 In Behandeling 
Rizgar/Guda Update geven transitie naar Wijkplatform 19/04/2023 In Behandeling 
Marielle Wijkplatform acties op agenda zetten WBO mei 19/04/2023 In Behandeling 
Marielle Namen van werkgroep leden doorgeven aan Guda 19/04/2023 Gedaan 
    

 

 


